
Зала поділена на окремі 
зони, у одній з яких розташо-
ваний бар, де відвідувачі мо-
жуть замовити напої та конди-
терські вироби на свій смак.

Про те, чи подобається 
їдальня студентам, про її 
асортимент ми поспілкува-
лись як із відвідувачами, так 
і з керівництвом закладу 
громадського харчування. 
Його керівник Анна Петрів-
на на компліменти щодо 
стильного інтер’єру їдальні 
відповідає просто:

- Потрібно йти у ногу з ча-
сом та навіть випереджати 
його.

Досвідчений адміністра-
тор у сфері харчування, 
Анна Петрівна вважає, що 
головне, чим можна прива-
бити клієнта, – це хороший 
асортимент, відмінна якість 
їжі, широкий вибір страв та 
високий рівень обслугову-
вання споживачів. Це все, 
разом із демократичними ці-
нами, витримується у їдаль-
ні університету. Повноцін-
ний обід із трьох страв тут 
можна замовити за 30 грн.

Щоб урізноманітнити меню 
та залишати ціни на їжу та-
ким ж прийнятними, керівни-
цтво їдальні планує заготов-
ляти овочі з літа. У планах 

– й випікання піци, для якої 
закуплять спеціальне облад-
нання. Співробітники кафедр 
вишу зможуть замовляти 
піцу до столу просто в уні-
верситет.

- Можемо налагодити й до-
ставку кондитерських, муч-
них та м’ясних страв, - гово-
рить Анна Петрівна.

Наразі меню їдальні 
має широкий асортимент 
салатів, їх десять найме-
нувань, чотири перших 
страви щодня, включаючи 
обов’язковий борщ, який, за 
словами працівників закла-
ду, користується найбільшим 
попитом. Клієнт також може 
замовити тут суп з фрика-
дельками, уху рибну, грибну 
юшку, шість найменувань 
других страв, серед яких – і 
страва з рибою. На гарнір 
до них подають пюре, кашу, 
рис, макарони, тушковану 
капусту. Тут можна скушту-
вати пельмені, вареники з 
картоплею, капустою, млинці 
із сиром та яблуками, молоч-
ні вироби та десерти.

Окрім кави відвідувачі мо-
жуть завершити обід трьома 
видами чаю – чорним, фрук-
товим, трав’яним. Для тих, 
хто обирає класичне третю 
страву, – компот або узвар. 

І для усіх – шість-десять на-
йменувань кондитерських 
виробів щодня. Це кекси, 
слойки, бісквіт, пісочні тіс-
течка та пиріжки.

- Найкраще замовляють 
борщ, грибну юшку, уху та 

суп з фрикадельками, - го-
ворить Анна Петрівна.

Для іноземних студентів, 
що не вживають свинину, - 
телятина й страви з куркою: 
курячі шашлики, парова ку-
ряча котлета, ескалоп з ін-
дички, запечений із грибами 
та сиром. Тут придивляють-
ся до вподобань клієнтів та 
готові змінювати меню.

А от студенти, за їх слова-
ми, почуваються у їдальні 
затишно та комфортно.

- Тут добре, тепло, не зава-
жають поїсти та дозволяють 
вчитись, – починають роз-
мову чи не хором студенти 
3 курсу медфакультету №1 
Ліля, Діма, Юра, Роман. – 
Картопля та млинці тут дуже 
смачні, а м’ясні страви доро-
гуваті для студентів.

До розмови долучається 
відвідувачка за сусіднім сто-
ликом:

- Я не студент, прихожу 
сюди тричі на тиждень. Тут 
дуже смачна риба з овоча-

ми, гречка, супи, подоба-
ються салати. Хотілося б ще 
більше корисної їжі. Дуже 
зручно також те, що у при-
міщенні працює безкоштов-
ний Wi-Fi.

Батько родини із дити-
ною, яка завітала до їдальні 
вперше, відзначив гарний 
інтер’єр та приємну обста-
новка у закладі:

-Тут смачна їжа, зокрема, 
юшка, нормальна ціна. При 
вході - гарний, чистий туа-
лет, де ми помили руки. У 
меню знайшлась і страва 
для дитини – пюре з паро-
вою котлетою.

- Я не хочу заробити собі 
гастрит, тому комбіную хар-
чування, – розповідає сту-
дент-стоматолог, член малої 
вченої ради стоматологіч-
ного факультету, староста 
потоку 3 курсу, Вадим. - 
Прихожу сюди вже вдруге. 
Сподобалась кухня, тут 
смачні супчики, борщ і задо-
вільна ціна. Асортимент – це 
один із плюсів закладу. Мені 
подобається, що є вибір, а 
також окремий бар для чаю 
та для кави – це дуже про-
думано. Влаштовує й сервіс, 
який тут надається.

Вікторія РОДІНКОВА
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Оновлена університетська їдальня працює другий місяць по-
спіль після свого урочистого відкриття 4 листопада. Перше, 
що впадає тут в око, – це повний ремонт приміщення закладу. 
Оновлений гардероб, стильна санітарна кімната, оздоблена ви-
шуканими кахлями, сучасними умивальниками та рукосушарка-
ми, відремонтовані сходи на другий поверх і абсолютно новий 
інтер’єр зали їдальні, що може вмістити до двохсот осіб. Тепер 
тут можна проводити урочисті банкети, замовляти столики після 
проведення офіційних заходів.

Щиро вітаємо всіх студентів та співробітни-
ків ВНМУ з наступаючим Новим Роком! Бажає-
мо міцного здоров’я, творчих успіхів, благополуч-
чя у родині та впевненості у завтрашньому дні!

Ректорат

Смачно, дешево та стильно
Їдальня університету завойовує клієнтів  

широким асортиментом, демократичними цінами  
та гарним обслуговуванням
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Питанням розвитку, функ-
ціонування та взаємодії пер-
винної та екстреної медичної 
допомоги було присвячене 
пленарне засідання робочої 
семінар-наради МОЗ України, 
яке пройшло у актовій залі 
ВНМУ 20 листопада.
Участь у ньому взяли 

більше ста представників 
системи організації охо-
рони здоров’я та структур, 
які надають первинну, 
невідкладну та екстрену 
медичну допомогу в усіх 
областях України.

Одним з основних пи-
тань, яке розглядалось на 
нараді під головуванням 
заступника Міністра охо-
рони здоров’я та випускни-
ка ВНМУ Віктора Шафран-
ського, було узгодження 
роботи служб різних ві-
домств, які залучені до 
евакуації постраждалих 
та до надання екстрених 
медичних послуг. Це, зо-
крема, поліція, військові, 
служби швидкої допомоги 
та надзвичайних ситуацій.

Про нагальну необхід-
ність такої співпраці наго-
лошувала народний депу-
тат України, координатор 
міжвідомчого штабу АТО 
Оксана Корчинська.

–Питання міжвідомчої ко-
ординації службами стоїть 
гостро, адже ми живемо 
у час, коли ймовірність 
надзвичайних ситуацій є 
дуже високою, – сказала 
нардеп. – В областях, що 
межують із зоною АТО, 
був вдало проведений 
пілотний проект із реор-
ганізації системи охорони 
здоров’я, і реформування 
служб екстреної медицини 
дало нам змогу витрима-
ти оці півтора року війни: 
екстрена служба і служба 
медицини катастроф були 
задіяні у системі евакуації 
поранених.

Наразі, за даними Окса-
ни Корчинської, медична 
допомога розділена на 18 
відомств, і їх дії потрібно 
координувати. Завдяки та-
кій координації з липня по 
грудень 2014 року цивільні 
служби Донецької та Дні-
пропетровської областей 
допомогли вивезти 1168 
поранених із зони прове-
дення антитерористичної 
операції.

Корчинська подякувала 

«дивовижним представни-
кам екстреної медицини»:

– Служба евакуації вій-
ськової медицини не була 
готова для екстреної ева-
куації, до роботи у зоні 
війни. Завдяки екстреній 
службі ми врятували тися-
чі бійців і сотні мирних гро-
мадян. Чудово працювали 
екіпажі і служби медицини 
катастроф, ми зробили на 
фронті чудеса за їх допо-
могою. Якби ці служби не 
були готові, для країни це 
було б фатально, – сказа-
ла депутат. – Зараз ми на-
вчились працювати одним 
штабом і однією командою 
– у зоні АТО та у прифрон-
тових областях. Ми не по-
діляємо себе на відомства, 
– МО, МВС, СБУ, прикор-
донники, департаменти 
охорони здоров’я – обласні 
та міські – Донецької, Дні-
пропетровської, Запорізь-
кої, Харківської областей. 
Ми дуже вдячні Одесі, яка 
прийняла у нас естафету, 
і все те, що відбувається 
там щодо розподілу наших 
поранених по госпіталях, – 
це блискуча робота.

Цю модель міжвідомчої 
співпраці, на думку Кор-
чинської, потрібно перене-
сти у мирні області, щоб 
у разі біди працювати не 
в екстреній, а у плановій 
ситуації: від скоординова-
ності служб буде залежати 
життя мільйонів людей в 
Україні. Як антиприклад, 
нездатність служб коорди-
нуватись, нардеп навела 
ситуацію, що склалась із 
пораненими бійцями Нацг-
вардії під час заворушень 
під Верховною Радою 
31 серпня. Тоді поране-
них у лікарні розвозили 
машини поліції, а екіпа-
жі швидкої допомоги не 
мали достатньої кількості 
перев’язувального матері-

алу та не хотіли відвозити 
хворих у пустий військо-
вий шпиталь, коли цивільні 
лікарні були переповнені, 
оскільки військова лікар-
ня не підпорядковується 
МОЗ.

Віктор Шафранський 
переймався питаннями за-
безпечення якісної та до-
ступної медичної допомо-
ги кожному громадянину і 
обіцяв, що українці скоро 
відчують покращення ста-
ну її надання:

– МОЗ у межах своєї ком-
петенції буде дуже уважно 
стежити за графіком впро-
вадження позитивних змін 
у первинній ланці, у екс-
треній медичній допомозі, 
буде допомагати кожному, 
хто хоче рухати цю справу, 
допомагати й тим, хто не 
зовсім хоче рухати справу, 
щоб усі разом ми досягли 
великого майбутнього, – 
сказав чиновник.

Медична допомога зна-
чно наблизиться до кожно-
го пацієнта із створенням 
у кожній області централі-
зованої оперативно-дис-
петчерської служби. Нара-
зі такі успішно працюють у 
декількох областях Укра-
їни, зокрема, Харківській, 
Дніпропетровській, Київ-
ській та Закарпатській. У 
таких службах збираються 
усі виклики, які є в області, 
поділяються на невідклад-
ні та екстрені, а також ті, 
які можна вирішити у пла-
новому порядку у центрах 
первинної медико-санітар-
ної допомоги (ЦПМСД). Та-
ким чином, диспетчерська 
об’єднує невідкладну, екс-
трену та первинну допо-
моги та заклади, у яких ці 
види допомоги надаються, 
забезпечуючи раціональ-
ний та рівний доступ жите-
лів області до них.

Автоматизована ж систе-

ма контролю маршруту ка-
рети швидкої, яка у рамках 
диспетчерської працює 
на Харківщині, допомагає 
прокласти шлях машини 
до пацієнта, автоматично 
фіксує час доїзду, чим уне-
можливлює спотворення 
статистики. Адже, за її 
даними, більше 90% ви-
кликів карети швидкої об-
слуговуються вчасно: за 
десять хвилин у місті та 
20 – поза містом, проте, на 
думку замміністра, така 
статистика не відповідає 
дійсності.

Єдині диспетчерські 
служби, яку на Вінниччи-
ні ще потрібно створити, 
фінансуватимуться з об-
ласного бюджету. У меж-
ах країни – це до 140 млн. 
грн. І якщо у нашій об-
ласті ЦПМСД, що будуть 
охоплені диспетчерською 
службою, як і у більшості 
областей, вже створені, 
то у Львівській ще немає 
жодного ЦПМСД, а у Сум-
ській їх – менше половини 
від запланованого. Існує 
проблема фінансування 
закладів ПМСД, їх недо-
статнього оснащення, у 
тому числі – транспортом 
(забезпеченість складає 
60%). Крім того,  не врегу-
льована роль медсестер, 
не скрізь відбувається 
економічне стимулювання 
лікарів.

І хоча реформа передба-
чає забезпечення рівного 
доступу громадян до пер-
винної медичної допомоги 
незалежно від місця про-
живання, надання адрес-
ної допомоги соціально 
незахищеним верствам 
населення, забезпечення 
пацієнтам вільного вибору 
лікаря, створення бізнес-
дружньої обстановки на 
ринку охорони здоров’я, 
показники останнього не 
покращаться без підви-
щення особистої відпо-
відальності громадян за 
власне здоров’я.

Пацієнт, на думку спіке-
рів наради, повинен бути 
основним експертом щодо 
свого здоров’я і повинен 
бути відповідальним за 
нього. А статистика поки 
що невтішна: у минуло-
му році з приводу більше 
як 30%, а подекуди – і 
близько 50% гострих за-

Якісну допомогу отримає кожен
Невідкладна, екстрена та первинна ланки об’єднаються  

для ефективного лікування пацієнтів
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хворювань, які потребують 
оперативного втручання, на-
селення зверталось за допо-
могою у терміни пізніше 24 
годин. Шлунково-кишкова 
кровотеча – запізнюється до 
50%, гостра кишкова непро-
хідність – до 60% звернень. 
Тільки 40% хворих із інфарк-
том міокарда та церебраль-
ним інсультом звертаються у 
межах терапевтичного вікна, 
коли можна їм допомоги із мі-
німальними витратами.

Опитування, проведене 
МОЗ, показало, що десять 
відсотків сільського і мен-
ше 15 - міського населення 
визначають своє здоров’я 
головним пріоритетом. При 
погіршенні стану здоров’я 
приблизно половина насе-
лення звертається до лікарів, 
частка займається само-
лікуванням, велика частка 
пацієнтів звертається до 
представників народної ме-
дицини, знахарів.

Тому МОЗ пропонує змі-
нити наповненість сайтів лі-
кувальних закладів, внести 
туди інформацію щодо дій, 
які потрібно робити при по-
гіршенні стану здоров’я: на-
разі сімейні лікарі доносять 
таку інформацію менше, ніж 
до половини пацієнтів. Сімей-
ні лікарі, на думку фахівців 
МОЗ, мінімально готові до 
комунікації з населенням. А 
там, де комунікація між діль-
ничним лікарем та пацієнтом 
налагоджена, зменшується 
навантаження на систему: 
у Комсомольському Пол-
тавської області зменшення 
викликів бригад екстреної 
допомоги відбулось, бо лікарі 
телефонували пацієнтам, на-
гадуючи, що їм потрібно ви-
конати їхні приписи.

На нараді рекомендували 
й відновити роботу центів 
«Здоров’я» з їх активною 
просвітницькою та методич-
ною працею.

– У фокусі Міністерства 
завжди буде знаходитись 
розвиток ланки первинної 
медико-санітарної допомоги 
та екстреної медицини, – ска-
зав Віктор Шафранський, 
завершуючи нараду. – МОЗ 
налаштоване на позитив-
ну співпрацю із практиками 
у регіонах, з науковцями, і 
буде робити все від нього 
залежне, щоб ми розвивали 
ці напрямки. Треба, щоб ко-
жен мешканець самого від-
даленого населеного пункту 
нашої держави відчував, що 
держава піклується про ньо-
го. І коли він це відчує, ми та-
кож матимемо задоволення 
від роботи.

Фото Валерія Сізова

 І знову дов-
гоочікувана 
перемога! З 
26 до 29 жов-
тня 2015 р. у 
МПМ «Зоря» 
проходив XXI 
відкритий Ку-
бок Вінниці 
та Вінницької 
області з інте-
лектуальних 
ігор на призи 
міського го-
лови. Участь 
у змаганні 
взяли 17 сту-
дентських ко-
манд. Коман-
да ВНМУ імені 
М.І. Пирогова 
«СSS» посіла І 
місце. 

Чергову пе-
ремогу при-
несла участь 
у щорічному 
інтелектуаль-
но-ігровому 
фестивалі «Ба-
юнале-2015», 
присвяченому 
Дню україн-
ської писем-
ності та мови, 
який відбувся 
7–8 листопада 
у Вінницькому 
національно-
му технічному 
університеті. 
В інтелекту-
альних іграх 
змагались 35 дорослих 
і студентських команд 
із Вінниці, Києва, Рівно-
го, Львова, Чернівців та 
Тернополя. Якщо минулі 
роки хоча б один із сту-
дентських кубків відправ-
лявся мандрувати Украї-
ною, то цього разу всі три 
залишились у Вінниці. Їх 
володарями стали коман-
ди із Вінницького націо-
нального технічного уні-
верситету «ШП.А.Р.ТА»  

(ІІІ ступеня) та «Печень-
ки» (ІІ ступеня). А «Гра-
ніт науки» І–го ступеня 
«важкості» – стилізова-
ний камінь вагою понад 
3 кг – додали до своєї 
скарбниці гравці команди 
«СSS» із ВНМУ.

За три роки свого іс-
нування клуб поповнив-
ся новими учасниками. 
Це стало поштовхом до 
створення ще однієї ко-
манди «JESE». Традиція 
започаткованих  щотиж-

невих засідань продо-
вжується і надалі.  Курс 
обох команд – це нові 
перемоги.     

На обох цьогоріч-
них турнірах  команда 
«JESE» посіла ІV місце. 
Але вони новачки і у них 
ще все попереду.

Вітаємо переможців! 
Подальших успіхів у під-
коренні вершин!

Тетяна Кривешко, 
бібліотекар ІІ категорії

Зліва направо: Роженко Олександр, Джус Олена, Баглай 
Сергій, Середа Роман, Герасимюк Наталія,  Крамаренко Дари-
на, Боровський Богдан

Найрозумніші інтелектуали 
Вінниччини навчаються у ВНМУ

На базі наукової бібліотеки ВНМУ імені М.І. Пирогова уже три роки існує інтелектуаль-
ний клуб «Що? Де? Коли?», який бере активну участь у різних інтелектуальних змаганнях 
та посідає призові місця. Його учасниками є молоді, талановиті та енергійні студенти 
університету, які об’єдналися в єдину команду «СSS» задля спільної мети. Щотижневі за-
сідання клубу, які відбуваються в стінах бібліотеки, не залишаються безрезультатними: 1 
листопада 2013 року на ХХ відкритому Кубку міста з інтелектуальних ігор на призи місь-
кого голови команда «CSS» зайняла ІІ місце. У 2014 році команда виборола ІІІ місце, а у 
Всеукраїнському фестивалі інтелектуальних ігор до Дня української писемності та мови 
– ІІ місце.

Команди «CSS» та «JESE»  з організатором «Баюнале 2015» 
Анатолієм Теклюком
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– Моменти судової практи-
ки завжди актуальні, тому 
що вони дають можливість 
медичним працівникам 
отримати алгоритми дій при 
певних ситуаціях, вони є ві-
дображеннями теоретичних 
проблем, колізій, які існують 
у законодавстві, - зазначила 
вона.

На думку Ірини Ярославів-
ни, у правовій сфері систе-
ми охорони здоров’я України 
є багато проблем, найперша 
з яких пов’язана із відсутніс-
тю стратегічного документа, 
який би показав напрямок 
здійснення реформ.

- Важливо прийняти й низ-
ку законів, які б регулювали 
фінансові механізми у сфері 
охорони здоров’я, – говорить 
пані Сенюта. - Не треба ро-
бити вигляд, що Конституції 
немає, навпаки, потрібно 
вносити до неї зміни так, щоб 
максимально забезпечити 
права людини. Бо якщо ми 
будемо закривати очі і ухва-
лювати закони, які будуть їй 
суперечити, то ламатимемо 
правову систему. Тому важ-
ливою є гармонізація змін, які 
є у медичному законодавстві, 
із Конституцією.

Юрист вважає, що навіть 
у рамках існуючого законо-
давства можна працювати 
так, щоб не було порушень 
прав людини - ані медика, 
ані пацієнта. Проте, існує 
безліч дрібних, точкових 
проблем, які ускладнюють 
життя медичного працівни-
ка, тому що кожного разу 
потрібно придумувати до-
датковий алгоритм дій у тій 
чи іншій ситуації.

До колізійних належить 
одне з ключових прав, яке 
надається українським за-
конодавством, - право віль-
ного вибору лікаря.

- Але на сьогодні це право 
визначено так, що ніхто до 
кінця не може дати одно-
значної відповіді, як це пра-
во реалізовувати, - говорить 
Ірина Ярославівна. - Кожен 
має своє експертне право-
розуміння питання. Лікарі 
– своє, а пацієнти – своє, 
але закон має бути одно-
значним.

Важливою та невідклад-
ною справою для системи 
охорони здоров’я України є 
й інвентаризація законодав-
ства, адже у нас є закони, 
які діють ще із радянського 
періоду. Натомість, діяль-
ність деяких медичних га-
лузей неврегульована. Це, 
наприклад, косметологія, 
яка стрімко розвивається в 
Україні, проте не підкріпле-
на законодавчо.

- У квітні 2014 року були 
скасовані накази МОЗ, які 
не були юстовані. Під ска-
сування підпав наказ №620 
з акушерства й гінекології, 
– говорить Сенюта. - Це був 
маршрут для акушер-гіне-
колога, який покривав дуже 
багато практичних питань. 
Зараз його забрали, а на-
томість немає нового доку-
менту. Так само скасовані 
критерії надання амбулатор-
ної стоматологічної допо-
моги. В стоматології немає 
багатьох стандартів та ло-
кальних протоколів.

Інвентаризація медичного 
законодавства, на думку 
юриста, може бути виконана 
за підтримки фахівців пра-
ва, які працюють у медичних 
інституціях; їх робочі групи 
вже давали свої напрацю-
вання МОЗ.

- Ми максимально про-
водимо гармонізацію укра-
їнського медичного за-
конодавства із існуючими 

міжнародними стандартами, 
проте, бракує механізмів їх 
втілення, - говорить Сенюта.

Законодавчого вирішення 
в Україні потребує й про-
блема трансплантології. 
На неї звернув увагу ака-
демік НаПрНУ, завідувач 
кафедри цивільного права, 
доктор юридичних наук, 
професор Київського на-
ціонального університету 
імені Тараса Шевченка Ро-
ман Майданик.

- Законодавець відчуває, 
що суспільство ще не зовсім 
готове сприйняти закони з 
трансплантології, а лікарі 
розуміють, що цей крок по-
трібно зробити. І це було б 
правильно, оскільки б вря-
тувало сотні тисяч життів, - 
вважає юрист.

Також Роман Андрійович 
вважає, що правовідносини 
у сфері охорони здоров’я не 
можуть існувати без укла-
дання договорів.

- Залежно від того, чи 
йдеться про приватні, дер-
жавні або комунальні за-
клади охорони здоров’я, ви-
користовується один із двох 
основних видів договорів. 
Державні та комунальні за-
клади укладають договори 
про медичне забезпечення 
населення, а приватні за-
клади або приватно практи-
куючі лікарі – договори про 
надання медичних послуг, 
- говорить академік.

На думку Романа Майда-
ника, залишається розмеж-
ування медичної допомоги 
та медичної послуги, хоча 
законодавство України дає 
визначення лише медич-
ній допомозі. Але, оскільки 
йдеться про цивільні від-
носини юридично рівних 
лікаря та пацієнта, то норми 
цивільного права вимагають 

укладання договорів про на-
дання послуг.

- Є ситуації, коли лікарі не-
хтують укладанням таких 
договорів. Це принципово 
неправильно, – говорить 
академік. - Тому що все, 
що не визначено, є переду-
мовою створення майбут-
нього конфлікту. Основне 
призначення письмового 
договору - мінімізувати такі 
конфлікти.

Система надання медичної 
допомоги та медичних по-
слуг в Україні ґрунтується 
на тому, що договір – це 
єдина підстава їх надання. 
Але, позаяк загальний до-
говір не вирішить проблему, 
завжди треба враховувати 
специфіку конкретного виду 
послуг. Тому до складання 
договорів, рекомендує про-
фесор, треба залучати фа-
хових юристів.

- Ми потихеньку відхо-
димо від суто адміністра-
тивних важелів управління 
системою охорони здоров’я, 
від патерналістської радян-
ської системи і відносин 
«пацієнт-лікар», а приходи-
мо до відносин, які ґрунту-
ються на двосторонній до-
мовленості, коли лікар має 
почути, що хоче сказати 
пацієнт, і пацієнт має пова-
жати лікаря, - сказав Роман 
Майданик.

Ключовим моментом кон-
ференції також стало обго-
ворення концепції медично-
го нейтралітету, якій повинні 
слідувати сучасні лікарі. Ця 
праволюдинна концепція пе-
редбачає надання медичної 
допомоги усім, хто її потре-
бує, незалежно від віку, ста-
ті, матеріальних статків та 
політичних переконань.

Спілкувалась 
Вікторія РОДІНКОВА

Негайна інвентаризація законодавства  
та укладання договорів

У ВНМУ обговорювали нагальні проблеми українського медичного права

Правові питання стосунків лікарів та 
пацієнтів та сучасні зміни у системі пра-
вовідносин в українській сфері охорони 
здоров’я розглядались на конференції 
«Новели законодавства України у сфері 
охорони здоров’я та судової практики». 
Захід відбувся 10 грудня на базі ВНМУ за 
підтримки Львівського медичного універ-
ситету та Департаменту охорони здоров’я 
Вінницької ОДА. Найбільше присутніх ці-
кавив алгоритм дій у конкретних випадках 
непорозумінь, які виникають між пацієн-
том, лікарями, адміністрацією лікарні та 
юридичною системою України загалом. 
Рекордсменом за кількістю отриманих із 
залу запитань стала доцент Ірина Яросла-
вівна Сенюта, завідувач кафедри медич-
ного права ФПДО Львівського медичного 
університету, кандидат юридичних наук. Фото Валерія Сізова
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- У нас в університеті велика кількість 
шоу, але - для студентів 3 курсу, те ж 
«Фармшоу». Започаткували шоу й для 
студентів 1 курсу, а інші студенти, які ви-
пустились з третього курсу, мають запал, 
а можливості його реалізувати не мали, 
тому ми вирішили створити шоу для стар-
шокурсників та пов’язати його із хірургі-
єю, - розповів Юрій.

Хірургічна битва, що проходила у акто-
вій залі ВНМУ 10 грудня, відбулась вже 
вдруге з минулого року. Конкурс включав 
розважальну та інтелектуальну частини. 

У команди об’єднувались студенти 4 та 
5 курсів за принципом приналежності до 
певного потоку. Таким чином, між собою 
змагались 5 команд - А, Б, В, Г-потоків 
медичного факультету № 1 та педіатри. 
Саме команда останніх – «Операція П», 
- виборола приз глядацьких симпатій. А 
його можна було здобути, лише показав-
ши гарні знання з теоретичної хірургії, 
знання хірургічних інструментів, вміння 
аналізувати рентгено- та ангіограми, КТ 
та МРТ, і, звичайно, відмінно грати у КВН!

«ММ»

X-батл – шоу для тих, хто має знання та запал
«Нас бросили!», «Операція П» та «Ах,мед!» – це команди-переможці «Х-батлу», конкурсу 

для розумних та кмітливих хірургів Вінницького медичного університету. Ідея хірургічної 
битви два роки тому спала на думку нинішньому п’ятикурснику медичного факультету №2 
Юрію Гуцуляку та його колежанці Шепорович Тетяні.

Свою назву команда-пере-
можець отримала від назви 
гуртожитку №1 – «Копійка», 
розповідає четвертокурсник 
Володимир Мандельзон, 
тренер команди та один 
з керівників університет-
ської збірної КВН. За його 
словами, якщо на початку 
тренувань «Копійчужки» по-
чували себе розгублено, бо 
ще погано орієнтувалися в 
університеті, то під кінець 
вже добре знали, де що 
знаходиться, та завели нові 

знайомства.
- «Студентська ліра» дуже 

корисна для першокурс-
ників у першу чергу тим, 
що дозволяє їм розкритися 
перед студентами інших 
курсів, - каже Володимир. – 
Тут, в університеті, є багато 
можливостей для того, аби 
спробувати себе у чомусь 
новому. 

Учасники «Студентської 
ліри» боролися за звання 
найкращих у трьох номіна-
ціях: творчий конкурс, КВН 

та відеоконкурс. Останній 
був присвячений тому, як 
бачать студентське життя 
ті, хто лише три місяці тому 
приєдналися до студент-
ської родини. І в усіх трьох 
номінаціях найкращими ви-
явилися «Копійчужки».

Зокрема, їхня постановка 
«Ромео і Джульєтти» була 
визнана кращим номером 
творчого конкурсу, а жарти 
– найдотепнішими у конкурсі 
КВН.

Катерина Баркалова

«Студентська ліра» підкорилась «Копійчужкам»
Конкурс творчої само-

діяльності серед першо-
курсників, який цього 
року проходив вдруге, 
виборола команда «Ко-
пійчужки» медичного 
факультету №2. За зван-
ня найталановитіших та 
самих творчих змагалися 
п`ять команд - три з ліку-
вального факультету та 
по одній - з педіатричного 
та стоматологічного. До 
складу кожної з команд 
входило десятеро учас-
ників.

- Остання – дуже цікава 
експериментальна ко-
манда, з певним стилем 
гумору. Він у них не побу-
товий, а космічний. – Ді-
литься враженнями автор, 
керівник та актор універ-
ситетської збірної КВН 
Володимир Мандельзон. 
- «Фішкою» фестивалю 
було те, що ми вирішили не 
прив`язуватися до певно-
го курсу та не нормувати 
кількість учасників команд. 
Тому усі вони були збірні.

Складався фестиваль із 
трьох конкурсів: візитівка, 
розминка та музичний. Під 
час розминки конкурсанти 
вдалися до експерименту 
та провели конкурс із гля-
дачами, які й ставили за-
питання.

- Вийшло добре. Одна ді-
вчина спитала, чого соро-
миться борсук. Це було пи-
тання, яке запам’яталось 
найбільше.

Фестивалі КВН у ВНМУ 
проводиться по декілька 
разів на рік, наступний 
етап планується перед 1 
квітня.

- Дуже хотілося б мати 
свою лігу, щоб проводити 
півфінали, фінали. Щоб 
команди йшли до пере-
моги, щоб між ними була 
боротьба. Щоб приходили 
вболівальники. Є про-
ект щодо запровадження 
Кубку ректора – це буде 
більш престижно, ніж про-
сто фестиваль, - каже Во-
лодимир.- Але для цього 
потрібно більше команд, 

щонайменше шість, а кра-
ще - 12.

Як розповідає Володи-
мир, охочих грати у КВН 
багато, але не всі, хто 
приходить, залишаються, 
адже грати у КВН – непро-
сто.

- Складність – у написан-
ні жартів. Є певні правила, 
що можна робити, а що 
– ні, - пояснює КВНник. – 
Те, чого робити не можна, 
є стандартним набором: 
«чорний гумор», відверта 
пошлість, смерть, теро-
ризм. Хтось, може, і буде 
сміятись, але за команду 
буде соромно.

Методик написання 
жартів багато, розкри-
ває «кухню» Володимир. 
Одна з них – мозковий 
штурм, коли у написанні 
бере участь уся команда. 
Головне при цьому – при-
думати ідею, навколо 
якої і обертатиметься 
жарт: 

- Дуже важливо не затя-
гувати виступ. Є поняття 
щільності гумору: жарт-
жарт-жарт. Весь текст 
повинен підводити до гу-
мору, а не до правди. Над 
правдою люди не сміються 
– вони її усвідомлюють.

Катерина Баркалова

Чого соромиться борсук, 
або Як КВН в університеті 
фестивалить

Чотири збірні команди боролися за звання найкращої у фести-
валі КВН, який пройшов у листопаді. Перше місце посіла команда 
другого курсу із зовсім не медичною назвою – «Буде тепло». 
«Срібло» виборола команда четвертокурсників WT. Третє місце 
розділили «Івана Купала» та «Каптанчик Йосипа».
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Загалом у сезоні-2015 за звання 
найвеселішої та найкмітливішої 
змагалися 12 команд. Чотири з них - 
дует студентів торгово-економічного 
інституту та училища мистецтв під 
назвою «Толпа», дворазові чемпіони 
міста з творчого об’єднання «Без-
На», медичний «НашаТир» та політе-
хівці з «Все Буде Добре», - пройшли 
у фінал.

- Ми граємо в цій лізі вже третій 
рік, другий раз виходимо у фінал, і 
ось, нарешті, стали віце-чемпіона-
ми.  Хоча, звісно, мріяли бути чемпі-
онами, - розповів керівник команди 

ВНМУ Володимир 
Мандельзон.

За його слова-
ми, «НашаТир» 
отримав потужну 
підтримку рідного 

університету: вболівати за свою ко-
манду прийшло близько 80 чоловік. 

Фінальна гра складалася із п`яти 
етапів: візитка, розминка із залом, 
відеоролик, конкурс капітанів та до-
машнє музичне завдання. Причому, 
кожен з етапів оцінювався окремо. 
У двох із них – відеоконкурсі та кон-
курсі капітанів – переміг «НашаТир».

- Темою відео був карнавал. Наше 
відео – це був карнавал передач: «Я 
соромлюсь свого діда» або «Кохана, 
ми вбиваємо дітей з Леонідом Ка-
невським», - розповідає Володимир.

А ось темою конкурсу капітанів був 

Новий рік із політичним присмаком, 
розповідає капітан команди Олек-
сандр Ващенко:

- При владі зараз «вінницькі», отже 
маємо свої привілеї. Наприклад, для 
українців Новий рік – це свято ро-
динне, а для вінницьких – воно теж 
родинне, але святкують із родинами 
Бреда Піта і Анджеліни Джолі… Пре-
зидент вітає всіх українців по теле-
візору, а вінницьких – особистим смс 
із смайликом в кінці.

Переможців визначали за загаль-
ною кількістю балів, і перше місце 
посіла команда політеха.

- Наступного року знову будемо 
грати і досягнемо чемпіонства. Віце-
чемпіони – це дуже гарно, але «віце» 
хочеться прибрати, - каже Володи-
мир Мандельзон.

Катерина Баркалова

«НашаТир» став срібним
Збірна команда КВН медичного університету «НашаТир» посіла 

друге місце у фіналі  чемпіонату КВН на призи міського голови 
Вінниці.

Це вже друга виставка 
фотохудожника у стінах 
Університету. Ядром пер-
шої, що проходила мину-
лого року, стали світлини 
об’єктів живої природи у 
жанрі макрофотографії. 
Ще дві одноденні вистав-
ки проходили у музеї Ко-
цюбинського та у галереї 
«Інтершик». Організатори 
останньої самі знайшли 
талановитого медика, по-
бачивши його роботи в уні-
верситеті минулого року. 
Ще дві виставки юнак про-
вів у рідному Овручі.

- Я працюю у різних жан-
рах. Цього року вирішив 
зробити велику добірку 
нічної Вінниці, пофотогра-
фувати архітектуру так, 
щоб максимально гарно 
обіграти нічне освітлення 
міста, - сказав Олексій.

Новим для себе жанром 

студент називає натюр-
морт, зокрема, у чорному 
кольорі, у якому виконані 
з півдесятка фотографій 
виставки.

- Ці роботи можна на-
звати: «Дух епохи 60-70-их 
років», - говорить хло-
пець. – Щоб їх зробити, 
довелося трошки побігати 
по селу, де живе бабуся. 
Знайшов дуже багато ціка-
вих речей, але не усі з них 
вдалося зняти. Маю біль-
ше 10 робіт з цієї серії у 
планах, на Новий рік пла-
ную розвивати саме її.

Бабуся, як і Олексій – з 
Житомирщини. Живе 
у селі поблизу Овруча. 
Батько більше 30 років 
займався фотографією, і 
саме тато, говорить Олек-
сій, привив йому любов до 
цього заняття:

Не у плані того, щоб за-

робляти на цьому гроші, а 
у плані того, щоб бачити 
красу, щоб бачити світ так, 
як його не бачить ніхто, і 
вміти це донести до лю-
дей.

У віці 13 років юнак ви-
рішив, що буде працювати 
лікарем. Яким саме – ще 
не визначився, адже ме-
дична галузь дуже різно-
манітна.

- Я помітив досить цікаву 
тенденцію, що люди про-
ходять біля фотографій і 
не затримують на них по-
гляд. Можливо, сучасний 
світ, темп сучасного життя 
призвели до того, що люди 
розучились бачити красу, 
не тільки самі її помічати, 
а й дивитись на те, що їм 
подають інші, уже в гото-
вому вигляді. Це стосуєть-
ся не тільки фотографій, а 
й музики, живопису, танцю 

– усіх видів мистецтва як 
такого, – говорить юнак. - 
Я відношу фотографію до 
мистецтва, по суті це – ма-
лювання світлом. Тому що 
займатись фотографією 
може тільки той, хто ви-
ставить на одну лінію очі, 
душу і мозок.

Виставка фото Олексія 
Ковальчука проходила у 
ВНМУ за підтримки «Сту-
дентського братства Ві-
нниччини» – молодіжної 
ГО, яка була заснована 
весною цього року за 
участі Олексія. Метою ор-
ганізації, говорить студент, 
є об’єднання активних 
студентів з міста Вінниці і 
всієї України, співпраця зі 
студрадами та студпроф-
комами для реалізації 
спільних проектів.

Спілкувалась  
Вікторія Родінкова

Малювання світлом 
Олексія Ковальчука
Шосту експозицію 
третьокурсника склали 
65 фотографій

Виставки робіт студентів – не дивина для 
ВНМУ вже декілька десятків років. Але таку 
кількість художніх фото, як третьокурсник 23б 
групи Олексій Ковальчук, за цей час, мабуть, не 
виставляв ніхто. Своїми 65 роботами уродже-
нець Овруча Житомирської області висловив і 
любов до Вінниці: центральною частиною екс-
позиції, що називалась «I love Vinnytsia», стала 
добірка нічних фото столиці Поділля. 
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«Фарм-шоу» проводиться у 
Вінницькому медичному уні-
верситеті майже 30 років, але 
4 грудня воно зібрало рекорд-
ну кількість і глядачів, і учас-
ників. Цього разу на сцену ак-
тової зали вийшли 6 команд 
студентів стоматологічного та 
медичних факультетів, вклю-
чаючи потік медичного коле-
джу, по 10 учасників у кожній. 
Сьогодні гравцями вікто-

рини стають уже діти тих 
батьків, які теж приймали 
участь у фармакологічному 
змаганні, будучі студента-
ми. Проте, вікторина, запо-
чаткована для заохочення 
знавців фармакології, іде у 
ногу з часом. Тепер це не 
просто конкурс розумників, 
від концепції якого, тради-
ційно, не відходять органі-

затори вікторини, а й шоу 
творчості та різноманітних 
студентських талантів, 
частину із яких учасники 
дійства заздалегідь де-
монстрували у соціальних 
мережах, щоб отримати 
додаткові бали від небай-
дужих вболівальників.

Цього року темою «Фарм-
шоу» обрали фармаколо-
гію болю та знеболення. 
Найбільш оптимальний пе-
релік конкурсів був визна-
чений викладачам кафе-
дри, які входять до складу 
журі.

Через велику кількість 
учасників і обмежений час 
вікторини конкурс «Візи-
тівка» переїхав до Інтер-
нету: ролики, де студенти у 
вільній формі знайомлять 
глядачів із членами своєї 
команди, розміщувались 
у соціальних мережах, де 
їх міг проглянути кожний 
бажаючий. В день віктори-
ни було відкрито онлайн 

голосування, за результа-
тами якого і була обрана 
команда, яка набрала най-
більшу кількість голосів. 

У цьому році це була ко-
манда «EncephaloPARTY» 
педіатричного факультету. 
Вона отримала дуже при-
вабливий подарунок, а 
саме  - премію від одного 
із розважальних закладів 
міста - дискотеку. 

У привітанні команд сту-
денти представляють журі 
та присутнім назву коман-
ди, вітають суперників, 
жваво та дотепно пока-
зують, якими вони бачать 
кафедру фармакології і 
себе в якості студентів цієї 
кафедри. 

Далі в гру вступають най-
кмітливіші представники 
команд, тому що наступні 
конкурси – це «Бліц», в яко-
му ведучий зачитує, як пра-
вило, 10 коротких запитань 
для кожної команди, на які 
слід давати негайну відпо-
відь, та «Чорна скринька». 
В цьому конкурсі пред-
ставники команд наосліп 
витягують зі скриньки лі-

карський препарат, який 
демонструють залу, на-
зивають фармакологічну 
групу, до якої він належить, 
основні синоніми, покази 
або особливості застосу-
вання.

Музичний конкурс роз-
криває таланти нашої мо-
лоді. Студентам необхідно 
у вигляді популярної пісні 
правильно та дотепно 
розкрити фармакологічні 
властивості, механізм дії, 
покази до застосування 
та побічні ефекти одного з 
препаратів, який вони ви-
брали за попереднім же-
ребкуванням. В цьому році 
були переспівані і вітчизня-
ні, і зарубіжні пісні, а рівень 
їх виконання був просто не-
перевершеним.

Конкурс «Рекламний ро-
лик» з’явився у нашій ві-
кторині кілька років тому, 
але став одним з найбільш 
цікавих та видовищних. 
Кожна команда знімає 
кліп-рекламу препарату за 
темою вікторини, у якому 
наші студенти-медики про-
являють свою режисерську 
та акторську майстерності, 
Ось і цього року чого тільки 
не придумали: і казку про 
принцесу Шлуні, і гру між 
проявами запалення, подо-

рож до далекого африкан-
ського племені та демон-
стрували омолоджувальну 
дію препарату на студентів. 
«Омолодженого» студента 
майстерно виконав мо-
лодший брат одного з них: 
фантазії молоді не було 
меж.

Ну, і, наостанок, традицій-
ний конкурс – «Домашнє 
завдання». В цьому році 
воно було присвячене тому, 
як безболісно вивчити фар-
макологію.

І ще до початку змагання 
в холі університету коман-
ди вивішали плакати-за-
прошення, які теж оціню-

вались журі. 
Був призна-
чений і окре-
мий приз за 
найбільш 
креативний 
підхід до ви-
рішення цьо-
го завдання.

Перемо-
жем шоу 
стала «Team 
Morphin» 
А-потоку, 
за нею на 
конкурсний 

п’єдестал прийшла «Без 
ГМО» Г-потоку, а педіа-
трична «EncephaloPARTY» 
посіла третє місце. Крім 
того, було обрано найро-
зумнішого та найартистич-
нішого гравців. Ними ста-
ли, відповідно, Староконь 
Юлія 3 курс, 2б група, та 
Соломко Христина, 3 курс 
96б група. Гравцем, що 
надавав найбільш швидкі 
відповіді, був визначений 
Уіл Олексій, а Калашнікова 
Ольга з 25б групи отрима-
ла приз за найкращу пісню 
як представник команди 
«Без ГМО». Капітан коман-
ди «Team Morphine» Заліз-
ницький Максим, 3 курс, 1а 
група був відзначений за 
найбільш цікаве і творче 
запрошення на Фармшоу. 
Усім креативщикам були 
вручені не менш креативні 
призи у вигляді чашок з 
емблемами шоу та букетів 
квітів, складених з повітря-
них кульок. А щоб решта 
гравців не відчували пораз-
ки, всі учасники фармвікто-
рини отримують додаткові 
бали, які увійдуть до рей-
тингу поточної успішності 
студентів.

Проф. Волощук Н.І., 
доц. Пашинська О.С.

Рекорд «Фарм-шоу»: шість команд-учасниць  
та конкурси онлайн
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Народився ювіляр у 1950 році у 
селищі Радянський Виборзького ра-
йону Ленінградської області у родині 
інженерів-енергетиків. З 1968 по 
1973 роки навчався на стоматоло-
гічному факультеті Іркутського ме-
дичного інституту. Після закінчення 
працював на посаді хірурга-стомато-
лога у м. Мінусінську Красноярсько-
го краю.

У 1977-79 роках навчався у клініч-
ній ординатурі Іркутського медично-
го інституту на кафедрі хірургічної 
стоматології, а в період з 1980 по 
1984 роки працював заступником 
декана цього вишу.

У 1987 році Сергій Михайлович в 
Омську захистив кандидатську дис-
ертацію «Лікування гнійної рани при 
одонтогенних флегмонах», а в 1999 
році у Києві – докторську дисерта-
цію на тему «Злоякісні пухлини рото-
глотки», де були описані нові хірур-
гічні підходи при видаленні пухлин 
даної локації.

З 1987 по 1989 рік у якості щеле-
по-лицьового хірурга Сергій Ми-
хайлович був командирований до 
Йєменської Арабської Республіки. У 
1991 році - проходив курси удоско-
налення з щелепо-лицьової хірургії у 
відділенні щелепо-лицьової та плас-
тичної хірургії госпіталя Victoria у 
Лондоні, провінція Онтаріо, Канада.

З 1990 по 1992 рік Сергій Михайло-
вич працював лікарем-ординатором 
відділення пухлин голови та шиї  
Вінницького обласного онкодиспан-
сера, де розробив нові методики 
операції з видалення пухлин голови 
та шиї.

З 1992 року працював у Вінницькій 
обласній клінічній лікарні ім. М.І. Пи-
рогова на посаді завідувача щеле-
по-лицьового відділення. У 1993-97 
роках він домігся будівництва другої 
половина двоповерхової будівлі ще-
лепо-лицьового відділення за поза-
бюджетні спонсорські кошти, що до-
зволило збільшити площу відділення 
удвічі.

За ініціативою С.М.Шувалова з ме-
тою покращення надання допомоги 
дітям із вродженими вадами облич-
чя на базі обласної дитячої клінічної 
лікарні було створено центр дитячої 
щелепо-лицьової хірургії.

Також за його ініціативою було від-
крито відділення на 20 ліжок невід-
кладної допомоги щелепо-лицьовим 
пацієнтам на базі міської клінічної 
лікарні невідкладної допомоги №2.

Із 2000 року Сергій Михайлович 
працював на кафедрі стоматології 
дитячого віку ВНМУ на посаді про-
фесора, а з 2005 року завідує ка-
федрою хірургічної стоматології та 
щелепо-лицьової хірургії.

Під керівництвом професора було 
захищено сім кандидатських дисер-
тацій, виконуються дві дисертаційні 
праці. Він підготував 16 клінічних 
ординаторів, десятеро з яких – гро-
мадяни інших країн, 22 інтерна та 6 
магістрів за спеціальністю «Хірургіч-
на стоматологія».

У 2005 році на ІІ з`їзді стомато-
логів України Сергія Михайлови-
ча було нагороджено Почесною 
грамотою Асоціації стоматологів 
України. Він є членом Європейської 
асоціації щелепо-лицьової хірургії 
із 2003 року.

Сергій Михайлович Шувалов – ав-
тор 206 друкованих робіт, у тому 
числі - однієї монографії, двох на-
вчальних посібників, трьох методич-
них рекомендацій, 13 винаходів та 
35 раціоналізаторських пропозицій.

Сьогодні Сергій Михайлович Шува-
лов - позаштатний обласний щеле-
по-лицьовий хірург.

Колектив кафедри хірургічної сто-
матології та щелепо-лицьової хірур-
гії від щирого серця вітає Сергія Ми-
хайловича із 65-річчям!

Хочемо висловити свою вдячність 
за Ваш талант керівника, за вміння 
розкрити та реалізувати потенціал 
кожного співробітника. Ми дуже ці-
нуємо Ваші мудрість, професіона-
лізм та творчий підхід до робочого 
процесу.

Дякуємо Вам за те, що ми маємо 
можливість працювати у дружньо-
му колективі, за те, що маємо одну 
спільну мету. Бажаємо Вам натхнен-
ня та терпіння у роботі, здоров`я та 
благополуччя! 

До цих привітань приєднується і ко-
лектив ВНМУ.

Вітаємо ювіляра!
Десятого грудня відзначив своє 65-річчя доктор медичних наук, професор, завідувач 

кафедрою хірургічної стоматології та щелепо-лицьової хірургії Сергій Михайлович Шу-
валов.

Що рік прийдешній нам готує?
Хай доля лиш добро віщує!
Нехай удача і добробут
Рікою ллються у наш побут!
Нехай здоров’я і натхнення
Не полишають сьогодення,
Нехай життя лиш кращим стане
Як рік шістнадцятий настане!

«ММ»


